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DPr-BRM-II.0012.19.6.2023 

Protokół nr 65/V/2023 

posiedzenia Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej 

Rady Miejskiej w Łodzi 

z dnia 24 maja 2023 r.  

posiedzenie on-line 

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   -   8 radnych  

obecnych   -   7 radnych  

nieobecnych  -   1 radnych  

oraz zaproszeni goście. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenie dla radnych na posiedzenie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenie dla gości na posiedzenie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

II. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia nr 63 z dnia 26 kwietnia i 11 maja 2023 r.  

3. Przyjęcie protokołu z posiedzenia nr 64 z dnia 8 maja 2023 r.  

4. Sprawozdanie z efektów pracy Organizatora Rodzinnej Pieczy Zastępczej za rok 

2022 – druk 98/2023. 

5. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łodzi za 

2022 rok – druk 108/2023. 

6. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

III. Posiedzeniu Komisji przewodniczył: 

Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz. 

 

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia. 

Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz powitał obecnych on-line radnych oraz 

zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum niezbędne do 

prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał i opinii.  
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Ad pkt 1. - Przyjęcie porządku obrad. 

Następnie Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz poinformował zebranych, iż 

proponowany porządek został poszerzony o projekt uchwały Rady Miejskiej w Łodzi – druk 

nr 110/2023. 

 

Przewodniczący przedstawił proponowany porządek posiedzenia po zmianach.  

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia nr 63 z dnia 26 kwietnia i 11 maja 2023 r.  

3. Przyjęcie protokołu z posiedzenia nr 64 z dnia 8 maja 2023 r.  

4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian 

w budżecie miasta Łodzi na 2023 rok – druk 110/2023. 

5. Sprawozdanie z efektów pracy Organizatora Rodzinnej Pieczy Zastępczej za rok 2022 

– druk 98/2023. 

6. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łodzi za 

2022 rok – druk 108/2023. 

7. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

W związku z brakiem uwag Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz poddał pod 

głosowanie przyjęcie porządku. 

 

Komisja w głosowaniu: przy 6 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” 

i braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła porządek obrad.  

 

Przewodniczący Komisji przeszedł do realizacji porządku obrad. 

 

Ad pkt 2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia nr 63 z dnia 26 kwietnia i 11 maja 2023 r.  

Uwag nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Komisji poddał protokół pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała protokół. 

 

 



3 
 

Ad pkt 3. Przyjęcie protokołu z posiedzenia nr 64 z dnia 8 maja 2023 r.  

Uwag nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Komisji poddał protokół pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 5 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała protokół. 

 

Ad 4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz 

zmian w budżecie miasta Łodzi na 2023 rok- druk 110/2023. 

 

Kierownik Oddziału Planowania Budżetu w Wydziale Budżetu p. Wioletta Radek 

omówiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

Brak pytań. 

Brak głosów w dyskusji. 

 

Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały druk nr 110/2023 pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad pkt 5. Sprawozdanie z efektów pracy Organizatora Rodzinnej Pieczy Zastępczej za 

rok 2022 – druk 98/2023. 

 

Dyrektor Centrum Administracyjnego Pieczy Zastępczej p. Piotr Rydzewski omówił 

projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz zapytał z czego wynika tak lawinowy 

wzrost umieszczeń dzieci w pieczy zastępczej? 
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Dyrektor Centrum Administracyjnego Pieczy Zastępczej p. Piotr Rydzewski 

odpowiedział, że w kwietniu był tak zwany „efekt majówki”, czyli chęć oswobodzenia mało 

odpowiedzialnych rodzin z dzieci, tak aby nie było żadnych problemów. Natomiast teraz 

będzie niestety efekt „Kamila” – dziecka skatowanego przez ojczyma. Ta sytuacja spowoduje, 

że odpowiednie organa będą bardziej radykalne w tym temacie. To się przekłada na wzrost 

umieszczeń dzieci w pieczy zastępczej.  

 

Radny p. Władysław Skwarka stwierdził, że miał zapytać o to samo. Czy nie będą teraz 

lawinowo odbierane dzieci z rodzin, które są nieodpowiedzialne? 

 

Dyrektor Centrum Administracyjnego Pieczy Zastępczej p. Piotr Rydzewski 

odpowiedział, że trudno to stwierdzić jednoznacznie.  

 

Radny p. Władysław Skwarka odniósł się do artykułu zamieszczonego w bieżącej prasie i 

zapytał, czy rzeczywiście rodziny zastępcze są obecnie „na wagę złota”? 

 

Dyrektor Centrum Administracyjnego Pieczy Zastępczej p. Piotr Rydzewski 

odpowiedział, że tak rzeczywiście jest. Jeśli pojawia się dziecko przekazywane do pieczy 

zastępczej, to trzeba mu zabezpieczyć miejsce do funkcjonowania. W budżecie muszą być 

określone pieniądze na każde dziecko. Problem jest duży, ponieważ tych dzieci jest dużo. W 

Łodzi jest prawie 1300 dzieci zabezpieczonych w rodzinach zastępczych.  

 

Radny p. Władysław Skwarka stwierdził, że w Łodzi umieszczanych jest 12 dzieci na 1000 

mieszkańców, natomiast w innych miastach np. 5. Jaki jest teko główny powód? 

 

Dyrektor Centrum Administracyjnego Pieczy Zastępczej p. Piotr Rydzewski 

odpowiedział, że badania w tej dziedzinie prowadzi Uniwersytet Łódzki. 

 

Radny p. Władysław Skwarka zapytał, jakie jest Pana zdanie? 

 

Dyrektor Centrum Administracyjnego Pieczy Zastępczej p. Piotr Rydzewski 

odpowiedział, że według niego jest to problem „dziedziczenia” pieczy zastępczej. Są takie 

rodziny, w których ten „sposób życia” funkcjonuje od pokoleń. Babcia miała dziecko w 

rodzinie zastępczej, mama ma dziecko w rodzinie zastępczej. Jest sporo dzieci, które były 
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dziećmi dzieci pochodzących z pieczy zastępczej. to oczywiście nie jest poparte żadnymi 

badaniami.  

 

Wiceprzewodnicząca Komisji p. Marta Grzeszczyk poprosiła o informację na temat ilości 

dzieci objętych opieką instytucjonalną pieczy zastępczej i zapytała o przybliżony termin 

podania wyników badań przeprowadzanych przez UŁ. Ponadto zapytała, w jaki sposób 

można zmienić ten „dziedziczony model wychowania” w rodzinach? Czy można w jakiś 

wpłynąć na zmianę takiego sposobu myślenia? 

 

Dyrektor Centrum Administracyjnego Pieczy Zastępczej p. Piotr Rydzewski 

odpowiedział 1282 dzieci znajdowało się na koniec poprzedniego roku w pieczy rodzinnej. 

Prawie 500 dzieci w pieczy instytucjonalnej, w tym ponad 100 dzieci w pieczy 

instytucjonalnej typu rodzinnego. Ponad 250 dzieci, które są w pieczy rodzinnej poza 

powiatem. Razem ponad 2000 dzieci w Łodzi. Liczymy na nową perspektywę, która jest 

ustalona w odniesieniu do instytucjonalizacji. Sytuacja zmiany pomiędzy piecza rodzinną a 

instytucjonalną wymaga środków finansowych na etapie początkowym. Żeby te środki 

uwolnić z pieczy instytucjonalnej, która jest kosztowna, najpierw trzeba ich więcej 

zaangażować. Jest szansa, że perspektywa tej instytucjonalizacji będzie uruchomiona pod 

koniec roku. Wtedy będzie szansa większego wsparcia rodzin zastępczych, co może wpłynąć 

na zwiększenie ich ilości. Natomiast aby zmniejszyć ten problem, powinno być więcej pracy z 

rodziną biologiczną, co przekłada się na zwiększenie kosztów finansowych na pokrycie zadań 

asystentów rodziny.  

 

Komisja przyjęła Sprawozdanie do protokołu.  

 

Ad pkt 6. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łodzi 

za 2022 rok – druk 108/2023. 

 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr Kowalski przedstawił 

Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łodzi za 2022.  

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Faza pytań i dyskusji. 
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Brak pytań. 

Brak głosów w dyskusji. 

 

Komisja przyjęła Sprawozdanie do protokołu.  

 

Ad pkt. 7. – Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował zebranych, iż do Komisji wpłynął list otwarty od 

środowiska pieczy zastępczej z prośbą o wgląd w obecną sytuację rodzinnej pieczy zastępczej 

w Łodzi. W związku z powyższym, Przewodniczący Komisji zaproponował aby na 

następnym posiedzeniu Komisji, omówić powyższe zagadnienie.   

 

Innych spraw wniesionych i wolnych wniosków nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz podziękował za udział w obradach 

i zamknął posiedzenie Komisji. 

 

 

Protokół sporządziła     Przewodniczący Komisji 

 

Monika Ograbek-Kiełpińska      Sebastian Bohuszewicz 

 


